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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2.juli 2012 stillet 
følgende spørgsmål nr. 329 - 331 (Alm. del), som hermed besvares. 

Spørgsmål 329:
”Vil fødevareministeren redegøre for, hvorfor man har valgt at placere det veterinære 
beredskab under et teknisk universitet, hvor der ikke umiddelbart synes at være et match 
i forhold til studieplans- og fagprofiler, og hvor der ikke i bestyrelsen kan forventes at 
findes relevant viden om det veterinære beredskab og dets forudsætninger?”

Svar:
Sektorforskningsinstitutionen Danmarks Fødevareforskning med ansvar for bl.a. det 
veterinære beredskab indgik som de øvrige sektorforskningsinstitutioner i 
universitetsreformen i 2006. Med sin beslutning om universitetsreformen afgjorde den 
daværende regering, at det veterinære beredskab sammen med øvrige dele fremover 
skulle placeres hos DTU.

Videreudvikling af analyserne sker gennem en kontinuert anvendelsesorienteret 
forsknings- og udviklingsindsats, som i stigende omfang baserer sig på teknologiske 
metoder snarere end biologiske. Beredskabet er hermed en højt specialiseret aktivitet, 
der ikke findes ved noget universitet.

Det var derfor afgørende, at beredskabet placeredes ved et universitet, der for det første 
ville prioritere den anvendelsesorienterede forskningsindsats, der danner den langsigtede 
basis for udviklingen af beredskabet. For det andet rummer de teknologiske 
kompetencer, der er vigtige for beredskabets udvikling.
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